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ADMINISTRAŢIE

Demolarea hotelului 
Cristian, în impas
Hotelul Cristian din Piaţa Mihai Viteazul a 
fost construit în urmă cu circa 30 de ani ile-
gal, cu o autorizaţie de gheretă.  Pagina 3

POLITICĂ

Ovidiu Cîmpean: 
Elevii să-şi aleagă singuri 
traseul educaţional
Deputatul clujean cere planuri-cadru axa-
te pe digitalizare și competențe practice, 
nu pe memorare.  Pagina 4

ECONOMIE

O nouă schemă 
de compensare la energie
Autorităţile pregătesc o nouă schemă de com-
pensare pentru energie după 1 aprilie pentru 
„a evita creşteri bruşte ale facturilor”. Pagina 6

POLITICĂ

Ungureanu îi cere 
Elenei Lasconi 
să se retragă
Fostul deputat de Cluj Emanuel Ungureanu 
îi cere Elenei Lasconi să-l susţină pe Nicu-
şor Dan în cursa prezidenţială.  Pagina 4

ADMINISTRAŢIE

Stadiul proiectelor 
europene ale CJ Cluj
Vicepreşedinţii Radu Raţiu şi Vákár István 
au analizat stadiul celor 16 proiecte euro-
pene depuse de CJ Cluj.  Pagina 2
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Întâlnire Rusia-SUA despre Ucraina: „Discuţii despre împărţirea teritoriilor”.
Prima reuniune SUA – Rusia la nivel î-

nalt din ultimii ani s-a terminat marţi du-

pă patru ore şi jumătate de discuţii. Emi-

sarii Moscovei au spus că tratativele au fost 

„serioase” şi „pozitive”, în vreme ce par-

tea americană a anunţat că două echipe 

vor fi  constituite pentru iniţierea negocie-

rilor pentru oprirea războiului din Ucrai-

na, scriu Reuters şi AFP.

În timp ce delegaţiile conduse de Marco 

Rubio şi Serghei Lavrov discutau la Riad, 

ministerul de externe rus de la Moscova a 

anunţat că are pretenţia ca NATO să renun-

ţe la decizia luată la summitul din 2008 de 

la Bucureşti privind aderarea Ucrainei la Ali-

anţă. În schimb, preşedintele ucrainean şi-a 

amânat vizita pe care trebuia să o efectue-

ze miercuri în Arabia Saudită şi a denunţat 

discuţiile „despre Ucraina, fără Ucraina”. Li-

derul de la Kiev a insistat că „negocierile 

nu ar trebui să aibă loc pe la spatele nos-

tru” şi a punctat că Ucraina nu va ceda în 

faţa „ultimatumurilor” Moscovei.

Un acord privind încetarea confl ictului 

din Ucraina va trebui să fi e „acceptabil” 

pentru toată lumea, afi rmă secretarul de 

Stat american Marco Rubio.

„Pentru ca un confl ict să se încheie, toate 

părţile implicate trebuie să fi e de acord, iar 

(compromisul la care s-a ajuns) trebuie să fi e 

acceptabil pentru ele”, a spus el, referindu-se 

la „concesii” din partea ambelor părţi. Reuni-

unea de marţi este „prima etapă a unei călă-

torii lungi şi difi cile”, a conchis el.

Cât despre participarea Uniunii Europe-

ne la negocierile de pace, Rubio a estimat 

că aceasta „va trebui să fi e la masă la un 

moment dat, întrucât şi ei au sancţiuni" 

împotriva Rusiei.

Delegaţia SUA la Riad a discutat des-

pre viitoarele negocieri privind încheie-

rea războiului din Ucraina. „Trebuie să 

fi e un sfârşit just şi durabil al războiului, 

nu un sfârşit temporar, aşa cum am vă-

zut în trecut”, a declarat presei Michael 

Waltz, consilier pentru securitate naţio-

nală al SUA. „Ştim că vor exista discuţii 

despre teritorii şi garanţii de securitate. 

Acestea sunt bazele fundamentale care 

vor sta la baza oricărui tip de discuţie”, 

a adăugat el.

RECORD. Sistemul informatic din sănătate 
nu funcționează de peste două săptămâni!
Tot sistemul asigurărilor de sănătate este dat peste cap. Pacienții nu pot primi rețete compensate și bilete 
de trimitere pentru analize și pierd ore bune pe holurile cabinetelor medicilor de familie.  Pagina 3

Noi mesaje manipulatorii care îl aduc în 

prim-plan pe Călin Georgescu sunt promo-

vate intens pe Facebook. O serie de recla-

me sponsorizate, care direcționează utili-

zatorii către site-uri înregistrate în afara Ro-

mâniei, fără nicio legătură cu televiziunile nile 

sau platformele de știri, contribuie la sau platformele de știri, contribuie la pro-

pagarea și consolidarea imaginii lui Geor-

gescu în mediul online.  Pagina 4

Pro-rusul Călin Georgescu, promovat masiv

pe Facebook de site-uri care imită televiziuni

Manipulări electoraleManipulări electorale
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Telefoane utile
Poliţia 112

Pompieri 112

Salvarea 112

Jandarmeria 0264-595.512

Serviciul situații de urgență 
0264-439.218

SALVAMONT 0725-826.668

Asistenţă socială 979

Informaţii C.F.R. 0264-592.321

Deranjamente Gaz 0800800928

Deşeuri electrice 0800444800

Protecţia Consumatorului 
0264-431.367

Poliţia Secţia 1 (Centru-Gară) 
0264-432.727

Poliţia Secţia 2 (Mărăşti) 
0264-450.043

Poliţia Secţia 3 (Gheorgheni 
– Bună Ziua) 0264-414.006

Poliţia Secţia 4 (Mănăştur) 
0264-425.771

Poliţia Secţia 5(Gruia – Grigorescu) 
0264-582.777

Poliţia Secţia 6 (Zorilor) 0264-453.397

Poliţia Secţia 7 (Someşeni) 
0264-416.646

Agenţia C.F.R. 0264-432.001

Autogara BETA 0264-435.278

Aeroportul Internaţional 
Cluj-Napoca 0264-416.702

Primăria Cluj 0264-596.030

Telefonul primarului 0264-984

Primăria Mănăştur 0264-480.627

Primăria Mărăşti 0374-869.377

Primăria Iris 0264-435.040

Primăria Someşeni 0264-435.050

Primăria Grigorescu 0264-585.831

Primăria Zorilor 0264-438.595

Primăria Gheorgheni 0264-897.692

Primăria Turda 0264-313.160

Primăria Dej 0264-211.790

Primăria Gherla 0264-241.926

Primăria Huedin 0264-351.548

Prefectură 0264-594.888

Consiliul judeţean 0372-640.000

Serviciul Stare Civilă 0264-596.030

Ridicări auto 0264-444571

RATCJ 0264-503.709

Electrica Cluj 0264-205.999

Compania de Apă Someș SA 
0264-591.444

Spitalul Județean 0264-597.857

Spitalul CFR 0264-599.597

Spitalul Militar 0264-598.381
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Preşedintele interimar Ilie 

Bolojan a declarat, marţi, 

la întâlnirea anuală cu şefi i 

misiunilor diplomatice acre-

ditaţi în România, că ţara 

noastră este un stat demo-

cratic, care acţionează în 

continuare pentru a consoli-

da instituţiile şi încrederea 

în acestea, şi a subliniat că 

pentru alegerile prezidenţia-

le obiectivul este de a lucra 

pentru un proces electoral 

liber, corect şi transparent.

El a transmis la întâlnirea 

de la Palatul Cotroceni câte-

va mesaje referitoare la ţara 

noastră şi la politica externă 

a acesteia.

„Primul mesaj este unul 

despre stabilitate. În condiţii-

le unui an difi cil din punct de 

vedere fi nanciar-bugetar, Ro-

mânia are o coaliţie de guver-

nare ce asigură stabilitatea ţă-

rii. Gestionarea responsabilă a 

bugetului, menţinerea unui ni-

vel ridicat al investiţiilor, care 

să genereze creştere economi-

că şi creşterea calităţii servici-

ilor publice, sunt condiţiile 

pentru o bună guvernare”, a 

spus preşedintele interimar.

Ilie Bolojan a arătat că al 

doilea mesaj este că România 

este un stat democratic, care 

lucrează în continuare pentru 

a consolida instituţiile şi în-

crederea în acestea.

„Întărirea democraţiilor 

noastre este un obiectiv per-

manent, iar România nu face 

excepţie”, a afi rmat el.

Preşedintele interimar a 

amintit că, la sfârşitul anului 

trecut, pe fondul unor inge-

rinţe externe, Curtea Consti-

tuţională a luat o decizie le-

gată de procesul electoral.

Stabilitate democratică 
și continuitate 
în politica externă

„Este evident că această si-

tuaţie a generat provocări, iar 

unii au perceput-o drept o cri-

ză. A fost o situaţie excepţiona-

lă, gestionată cu instrumente 

democratice. Doresc să afi rm, 

cu toată responsabilitatea, că ne 

afl ăm în interiorul cadrului con-

stituţional, al legii şi al demo-

craţiei. Pentru alegerile prezi-

denţiale ce vor fi  organizate în 

luna mai, obiectivul nostru – al 

tuturor instituţiilor – este de a 

lucra pentru un proces electo-

ral liber, corect şi transparent. 

Din poziţia în care mă afl u, în 

acord cu atribuţiile ce îmi revin, 

voi veghea la îndeplinirea aces-

tui obiectiv”, a subliniat el.

Un al treilea mesaj, a arătat 

Ilie Bolojan, este că politica ex-

ternă a României îşi va menţi-

ne cursul fi resc, ca membru al 

UE şi al NATO, având un Par-

teneriat Strategic cu SUA şi fi -

ind deschisă spre cooperare cu 

toţi partenerii care împărtăşesc 

aceleaşi valori şi principii pe 

care le susţine şi ţara noastră.

„Direcţiile principale ale 

politicii externe rămân ne-

schimbate”, a adăugat preşe-

dintele interimar.

El a menţionat că are ală-

turi o echipă consolidată, con-

silierii prezidenţiali şi Guver-

nul, împreună cu care va lucra 

intens în perioada următoare.

„Rămânem un stat ce cre-

de ferm în viitorul Uniunii Eu-

ropene. Rămânem proatlan-

tici şi un stat aliat responsa-

bil. Suntem un partener de 

încredere în plan bilateral şi 

în comunitatea internaţiona-

lă”, a subliniat Bolojan.

Ilie Bolojan: Rămânem 
un stat ce crede ferm 
în viitorul Uniunii Europene
Ilie Bolojan a declarat în cadrul întâlnirii anuale cu şefii misiunilor diplomatice 
acreditaţi în România că ţara noastră continuă să fie un stat stabil şi democratic

Preşedintele interimar Ilie Bolojan

Vicepreşedinţii Consiliului 

Judeţean Cluj, Radu Raţiu 

şi Vákár István, au primit 

ieri vizita unei delegaţii 

aparţinând Agenţiei 

de Dezvoltare Regională 

Nord-Vest, condusă 

de directorul interimar 

Hegedüs Csilla.

Subiectul principal al aces-

tei întâlniri de lucru l-a repre-

zentat analizarea stadiului a 

nu mai puţin de 16 proiecte 

europene depuse de Consiliul 

Judeţean Cluj pe Programul 

Regional Nord-Vest 2021-2027 

şi Programul Sănătate 2021-2027 

şi afl ate în diferite stadii de 

evaluare sau implementare.

„A fost o discuţie aplicată, 

împreună cu specialiştii ADR 

Nord Vest, în care s-a punctat 

evoluţia fi ecărui proiect în parte 

şi modalitatea în care putem să 

efi cientizăm colaborarea tehni-

că dintre cele două părţi. Este 

important de subliniat faptul că 

majoritatea proiectelor demara-

te de Consiliul Judeţean Cluj, 

cum sunt cele din domeniul me-

dical, au un impact regional şi 

chiar naţional, motiv pentru ca-

re apreciem că alocările de fon-

duri către judeţul Cluj trebuie să 

constituie o prioritate pentru Gu-

vern”, a declarat Radu Raţiu, vi-

cepreşedintele CJ Cluj.

Potrivit unui comunicat de 

presă al Consiliului Judeţean 

Cluj, a fost discutat stadiul ce-

lor şase proiecte din domeniul 

sănătăţii, din care trei pe scree-

ning la spitalele de Pneumofti-

ziologie, Boli Infecţioase şi Re-

cuperare, dar şi proiectul de do-

tare a Ambulatoriului Spitalu-

lui de Boli Infecţioase şi, respec-

tiv de modernizare a infrastruc-

turii de sănătate la Spitalele de 

Recuperare şi Boli Infecţioase.

Alte proiecte discutate în ca-

drul şedinţei de lucru au vizat 

Programul Regional 2021-2027, 

respectiv stadiul proiectelor de 

modernizare a drumurilor ju-

deţene DJ 170B şi 103K, revi-

talizarea zonei parcului etno-

grafi c naţional „Romulus Vu-

ia” – Pădurea Hoia şi cele do-

uă proiecte de îmbunătăţire a 

infrastructurii de turism la Mu-

zeul „Octavian Goga” Ciucea.

„Am trecut în revistă sta-

diul acestor proiecte şi am re-

iterat interesul Consiliului Ju-

deţean pentru demararea unu-

ia dintre proiectele sale prio-

ritare, Spitalul Pediatric Mono-

bloc, pentru care ne dorim să 

obţinem fi nanţare din fonduri 

guvernamentale. Referitor la 

acest proiect avem o veste bu-

nă, aceea a câştigării la CNSC, 

care a respins contestaţia de-

pusă de ofertantul afl at pe lo-

cul doi, astfel că urmează să 

semnăm contractul de execu-

ţie”, a precizat vicepreşedin-

tele forului administrativ ju-

deţean Vákár István.

Care este stadiul proiectelor europene 
ale Consiliului Judeţean Cluj
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Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

Sistemul informatic 

al Casei Naţionale 

de Asigurări de Sănătate 

nu funcţionează 

de la începutul 

acestei luni, spun atât 

medici de familie, cât 

şi medici specialişti 

din policlinici (ambulator).

Din cauza nefuncţionării 

platformei informatice, timpii 

de aşteptare pentru pacienţi 

pe holurile cabinetelor au cres-

cut – uneori, aceştia sunt ne-

voiţi să aştepte cu orele.

Practic, tot sistemul asi-

gurărilor de sănătate este 

dat peste cap: pentru a pri-

mi reţete compensate şi bi-

lete de trimitere pentru ana-

lize medicale, pacienţii tre-

buie să demonstreze că sunt 

asiguraţi, însă cardul de să-

nătate nu poate fi validat. 

Simpla consultaţie la medi-

cul de familie este gratuită 

doar dacă demonstrezi că 

eşti asigurat în sistemul pu-

blic de sănătate. Apoi, „me-

dicul de familie este legat 

de mâini şi de picioare”, da-

că nu poţi demonstra că eşti 

asigurat: nu poate emite re-

ţete compensate sau bilete 

de trimitere, explică medi-

cii potrivit hotnews.ro.

La rândul lor, laboratoare-

le şi clinicile care oferă anali-

ze şi investigaţii medicale în 

contract cu Casa de Asigurări 

trebuie să valideze biletele de 

trimitere şi cardul de sănăta-

te în platforma informatică a 

asigurărilor de sănătate.

În lipsa funcţionării siste-

mului informatic, medicii au 

posibilitatea să întrebe direct 

la Casa de Asigurări dacă un 

pacient este sau nu asigurat. 

Însă se învârtesc în cerc: tim-

pii de aşteptare cresc, iar Ca-

sa nu are, adesea, un răspuns, 

tot din cauza nefuncţionarii 

sistemului informatic – nu a-

re unde să verifi ce, mai ex-

plică medicii.

Medic: „E prima dată 
când sistemul 
pică complet”

Dr. Cosmin Alexandrescu, 

preşedintele Asociaţiei Medi-

cilor de Ambulator din Ro-

mânia, descrie, într-un dia-

log cu HotNews, drept „un 

record” perioada de peste do-

uă săptămâni de nefuncţio-

nare a sistemului.

Cosmin Alexandrescu mai 

spune că medicii au avut, 

marţi, o întâlnire pe Zoom 

cu preşedintele CNAS, Vale-

ria Herdea.

Herdea le-a transmis că 

una dintre componentele sis-

temului informatic a fost re-

parată în această dimineaţă, 

însă nu există nicio estimare 

privind momentul când sis-

temul va fi  din nou funcţio-

nal. CNAS spune doar că lu-

crează la acest lucru.

La rândul său, dr. Gindro-

vel Dumitra, vicepreşedintele 

Societăţii Naţionale de Medi-

cina Familiei, explică că, deşi 

CNAS a anunţat că permite, în 

această perioadă, acordarea de 

servicii medicale fără valida-

rea cardului de sănătate, sunt 

probleme mari în cabinete de-

oarece „nu putem verifi ca da-

că un pacient are sau nu cali-

tatea de asigurat, iar aceasta 

este cea mai mare problemă”.

Casa Naţională de Asigu-

rări de Sănătate a transmis că 

persoanele asigurate benefi -

ciază de servicii medicale, me-

dicamente şi dispozitive me-

dicale de care au nevoie, în 

regim off-line, fără validarea 

cardului naţional de asigurări 

de sănătate, pe perioada de 

indisponibilitate a PIAS (Plat-

forma informatică a asigură-

rilor de sănătate).

Record. Sistemul informatic din sănătate 
nu funcţionează de peste două săptămâni.

Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

Un bărbat de 40 de ani 

a fost reţinut de procurori, 

după ce l-a ameninţat 

şi l-a înjurat pe preşedin-

tele interimar Ilie Bolojan, 

în mesaje postate 

de TikTok, unde are peste 

23.000 de urmăritori.

„Procurorii Parchetului de 

pe lângă Tribunalul Bucureşti 

au pus în mişcare acţiunea 

penală împotriva unui incul-

pat (un bărbat în vârstă de 

40 de ani) cercetat pentru să-

vârşirea infracţiunilor de in-

citare la violenţă, ură sau dis-

criminare în formă continu-

ată, tulburare a ordinii şi li-

niştii publice în formă conti-

nuată, precum şi ultraj”, a 

transmis Parchetul de pe lân-

gă Tribunalul Bucureşti, 

într-un comunicat.

Amenințări pe TikTok 
la adresa lui Ilie Bolojan

Bărbatul, cu numele de 

cont pe TikTok „fl oryn-cry” a 

lansat în ultimele zile nume-

roase injurii şi mesaje de ame-

ninţare, inclusiv cu moartea, 

la adresa lui Ilie Bolojan, pe 

contul său de TikTok, unde 

se declară susţinător al lui Că-

lin Georgescu.

„Băi, Bolojane, vă înjur 

constituţional, că-mi permi-

te legea. Vă iau familia şi vă 

dau uite aşa, cu capul de 

bordură”, a transmis bărba-

tul, într-o înregistrare video 

publicată pe TikTok. Posta-

rea bărbatului nu a fost ştear-

să de pe TikTok şi strâns pes-

te 100.000 de vizualizări.

Potrivit procurorilor, băr-

batul a publicat trei înregis-

trări video pe 14, respectiv 15 

februarie „în cadrul cărora 

acesta a incitat publicul la vi-

olenţă împotriva clasei politi-

ce, pe motiv de apartenenţă 

politică şi poziţii publice asu-

mate de membrii clasei poli-

tice, prin atingeri grave adu-

se demnităţii acestora şi prin 

ameninţări.

„În înregistrarea din data 

de 14 februarie, inculpatul a 

adresat ameninţări cu acte de 

violenţă împotriva Preşedin-

telui interimar al României şi 

împotriva familiei acestuia, în 

legătură cu exercitarea func-

ţiei”, menţionează procurorii.

A fost ridicat 
de poliţişti şi dus 
la audieri

Marţi dimineaţă, ancheta-

torii şi jandarmii din Bucu-

reşti au pus în executare un 

mandat de percheziţie domi-

ciliară emis de judecător pen-

tru adresa bărbatului.

„Cel din urmă a fost depis-

tat la adresa de domiciliu şi a 

fost condus la sediul organu-

lui de urmărire penală, pen-

tru aducerea la cunoştinţă a 

acuzaţiei şi pentru audiere. 

Inculpatul a fost reţinut pen-

tru o perioadă de 24 de ore, 

în cauză urmând a fi  sesizat 

judecătorul de drepturi şi li-

bertăţi din cadrul Judecători-

ei Sectorului 5 Bucureşti cu 

propunere de arestare preven-

tivă a inculpatului pentru o 

perioadă de 30 de zile”, se 

mai arată în comunicatul Par-

chetului de pe Lângă Tribu-

nalul Bucureşti.

Simpatizant al lui Georgescu, reţinut 
după ce l-a ameninţat pe Ilie Bolojan

Oleg GHILAS
redactia@monitorulcj.ro

Situaţia imobilului ridicat 

fără autorizaţie în zona 

Pieţei Mihai Viteazul 

a fost analizată de consili-

erii locali în şedinţa de 

luni, iar primarul Emil 

Boc a semnalat necesitatea 

identifi cării unor soluţii 

în interesul public.

Hotelul Cristian a fost con-

struit în urmă cu circa 30 de 

ani ilegal, cu o autorizaţie de 

gheretă şi fără infrastructură 

adecvată locuirii. Mai mult, ho-

telul ocupă o parte din trotuar, 

clujenii fi ind nevoiţi zilnic „să 

facă slalom” printre maşini şi 

gropi în această zonă.

În condiţiile în care imobi-

lul nu poate fi  demolat, iar 

proprietarul nu poate dezvol-

ta legal proiectul, primarul 

Emil Boc a propus o discuţie 

faţă-n faţă cu acesta pentru 

deblocarea situaţiei.

„Am dat mandat total co-

legilor din Primărie să ofere 

tot sprijinul legal necesar pen-

tru soluţionarea acestei cauze. 

Eu nu am văzut o altă soluţie 

decât de a chema proprietarul 

la masă şi de a purta o discu-

ţie verde-n faţă. Având în ve-

dere blocajul de acolo, nu văd 

o altă soluţie. Rămân la păre-

rea unei discuţii de acest fel, 

cu o echipă mixtă de consili-

eri de la toate formaţiunile 

politice. Să purtăm o discuţie 

în interesul oraşului cu pro-

prietarul. Nici proprietarul nu 

poate dezvolta nimic acolo, 

în lipsa temeiului legal, nici 

noi nu putem demola pentru 

ca s-a ridicat în anii 2000 şi 

nu mai intră sub incidenţa 

prevederilor legale de demo-

lare. Ce facem cu oraşul? Să 

vedem ce idei se nasc dintr-o 

discuţie faţă-n faţă”, a decla-

rat edilul Emil Boc.

Blocaj juridic în demolarea 
hotelului din zona 
Pieţei Mihai Viteazul

După cum a explicat pri-

marul Emil Boc, termenul le-

gal pentru demolarea imobi-

lului a expirat, astfel că ori-

ce acţiune de acest fel devi-

ne imposibilă. În acelaşi timp, 

potrivit legislaţiei, munici-

palitatea nu poate achiziţio-

na un imobil ridicat în con-

diţii controversate.

„Poate că ar mai putea fi 

găsite soluţii juridice. La pri-

ma vedere, într-adevăr, es-

te un blocaj. Dar trebuie să 

găsim soluţiile legale pen-

tru a rezolva situaţia”, a 

adăugat Emil Boc.

Consilierii locali au propus 

constituirea unei comisii pen-

tru discuţii aplicate cu propri-

etarul imobilului şi debloca-

rea situaţiei legate de hotelul 

din zona Pieţei Mihai Vitea-

zul, precum şi o eventuală in-

tegrare arhitecturală şi esteti-

că a clădirii în peisajul urban 

sau demolarea acestuia.

În primăvara lui 2022, imo-

bilul a fost achiziţionat de un 

nou proprietar. Clujenii au ce-

rut în multiple ocazii demola-

rea hotelului, însă administra-

ţia locală trebuie să identifi ce 

o modalitate legală pentru a 

soluţiona cazul imobilului din 

zona Pieţei Mihai Viteazul.

La fi nalul lunii trecute, ad-

ministraţia locală a început de-

molarea gheretelor din zona 

Pieţei Mihai Viteazul din 

Cluj-Napoca. Proiectul inclu-

de şi revalorifi carea Canalului 

Morii prin decopertare, ca par-

te a unui proiect mai amplu 

dezvoltat de Primărie şi care 

vizează modernizarea zonei 

Liceului „Nicolae Bălcescu”.

Demolarea hotelului Cristian 
din Piața Mihai Viteazul, în impas
Situaţia hotelului Cristian din zona Pieţei Mihai Viteazul se află într-un blocaj juridic. 
„O discuţie faţă în faţă cu proprietarul, singura soluţie posibilă”, spune primarul Emil Boc.

Situaţia hotelului Cristian din zona Pieţei Mihai Viteazul se afl ă într-un blocaj juridic
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Noi mesaje manipulatorii 

pe reţelele de socializare 

care îl aduc în prim-plan 

pe Călin Georgescu sunt 

promovate pe Facebook. 

Campania candidatului 

pro-rus reuşeşte să eludeze 

politicile restrictive din 

mediul online prin interme-

diul reclamelor care 

imită televiziuni de ştiri 

cu notorietate.

Nu este prima dată când 

Facebook este invadat de pa-

gini şi reclame ce promovea-

ză nostalgii comuniste sau 

reclame manipulatorii de pro-

movare intensă a imaginii 

„independentului” Călin 

Georgescu, cu o fi nanţare a 

campaniei electorale pe 

TikTok estimată la 1 milion 

de euro, potrivit documente-

lor declasifi cate în decembrie 

anul trecut de CSAT şi care 

face obiectul unei anchete 

deschise de procurori pentru 

fi nanţare ilicită, spălare de 

bani şi atacuri cibernetice.

Reclame false 
pentru Călin Georgescu

O serie de reclame care tri-

mit către site-uri înregistrate 

în afara României şi care nu 

au nicio legătură cu televizi-

unile şi site-urile de ştiri pro-

movează intens imaginea lui 

Georgescu în social media.

Astfel, imaginea lui Geor-

gescu apare pe fundalul unei 

imagini care imită site-ul/te-

leviziunea Digi24, cu textul: 

„Astăzi fi ecare membru nou 

va primi 3.200 RON direct pe 

cardul său”.

Mesajul este sponsorizat 

de „Ştiri din România” şi tri-

mite către o altă adresă ob-

scură: hairreplacementac-

cessories.com.

În fapt, reclamele trimit că-

tre site-uri înregistrate în afa-

ra României şi care nu au ni-

cio legătură cu televiziunile/

site-urile de ştiri.

Manipulări electorale 
cu amintiri 
nostalgice comuniste

După anularea alegerilor 

prezidenţiale de către CCR, 

Facebook a fost invadat de o 

serie de pagini religioase, con-

servatoare, care au sute de 

mii de urmăritori şi care pro-

movează nostalgii comuniste. 

Cele mai multe dintre ele au 

mai mulţi administratori, din 

România şi din întreaga lume.

Conspirații și comunism 
în campania lui Georgescu

Teorii ale conspiraţiei 

combinate cu idealizarea 

vieţii din comunism se pli-

ază perfect pe profilul elec-

toral al lui Călin Georgescu, 

candidatul pro-rus apărut 

de nicăieri şi care a ieşit pe 

primul loc la alegerile pre-

zidenţiale din 24 noiembrie 

şi anulate după câteva zile 

de Curtea Constituţională a 

României pe motiv de influ-

enţare a alegătorilor de că-

tre o naţiune străină, arată 

Presshub.ro.

Adevărate focare de dez-

informare, prin diverse foto-

grafi i realizate cu ajutorul 

inteligenţei artifi ciale, cu mii 

de reacţii şi distribuiri în cas-

cadă, continutul acestor con-

turi de Facebook ajunge la 

milioane de utilizatori. Din 

când în când, pe ele apare 

reclamă pentru Călin Geor-

gescu, candidatul ultranaţi-

onalist apărut de nicăieri şi 

care a ajuns pe primul loc 

în preferinţele românilor du-

pă ce a candidat la preşedin-

ţie. Previziunile sunt că toa-

te aceste pagini să-şi schim-

be numele cu câteva zile îna-

inte de alegeri în „susţinem” 

sau „votăm” Călin Georges-

cu, aşa cum s-a întâmplat 

înainte de 24 noiembrie cu 

miile de clipuri cu Georges-

cu distribuite pe TikTok.

Manipulări electorale marca 
Călin Georgescu pe Facebook
Mesaje manipulatorii promovate de site-uri clonate care imită televiziunile de ştiri 
cu notorietate promovează imaginea pro-rusului Georgescu pe Facebook

Noi mesaje manipulatorii pe reţelele de socializare care îl aduc 
în prim-plan pe Călin Georgescu sunt promovate pe Facebook

Sondaj. Top 3 candidaţi 
în intenţia de vot.
Cu mai bine de două luni înainte 
de alegerile prezidenţiale din lu-
na mai, polul suveranist pare să 
domine în intenţia de vot a ro-
mânilor.
Dacă duminica viitoare ar avea 
loc alegeri prezidenţiale, Călin 
Georgescu, Nicușor Dan și Crin 
Antonescu s-ar plasa pe primele 
3 poziţii în intenţia de vot, potri-
vit sondajului FlashData, realizat 
în perioada 14 – 16 februarie.
În privinţa partidelor politice, da-
că duminică viitoare al avea loc 
alegeri parlamentare, primele 
trei formaţiuni politice care ar 
obţine cele mai multe voturi ar fi  
AUR, PSD și USR.
Georgescu și Nicușor Dan, în pre-
ferinţele românilor
Dacă duminica viitoare ar avea 
loc alegeri prezidenţiale, candi-
datul pro-rus Călin Georgescu ar 
obţine 37% din voturile români-
lor, în timp ce Nicușor Dan se 
plasează pe poziţia secundă în 
intenţia de vot, cu 21%, iar can-
didatul coaliţiei PSD-PNL-UDMR, 
Crin Antonescu ar obţine – 17%.
De asemenea, Elena Lasconi 
(USR) ar obţine doar 9%, 
Victor Ponta (independent) – 
5%, iar Diana Șoșoacă (SOS 
România) – 3%
AUR, PSD și PNL, primele clasate 
în intenţia de vot
Dacă duminica viitoare ar avea 
loc alegeri parlamentare, potrivit 
sondajului, AUR ar obţine 25%, 
PSD – 19%, iar USR – 17%.
În continuare, PNL ar obţine 
11%, POT – 6%, iar SOS 
România – 5%, în timp ce UDMR 
ar obţine doar 3%.
Datele sondajului FlasData au 
fost culese online în perioada 14 
– 16 februarie pe un eșantion de 
7.500 respondenţi, cu vârsta de 
18 ani și peste. Marja de eroare 
este ±3,5%, la un nivel de încre-
dere de 95%.

Pe scurt

Oleg GHILAS
redactia@monitorulcj.ro

Noile planuri-cadru pentru 

liceu, afl ate în dezbatere 

publică, trebuie să ţină cont 

de fl exibilizarea traseului 

educaţional, dar şi de 

conectarea cu piaţa muncii. 

„Este nevoie de o consulta-

re cu toţi actorii implicaţi 

pentru un sistem educaţio-

nal adaptat provocărilor vii-

torului”, spune deputatul 

clujean Ovidiu Cîmpean.

În urma discuţiilor cu mi-

nistrul Educaţiei, Daniel David, 

deputatul liberal Ovidiu Cîm-

pean semnalează importanţa 

unor planuri-cadru pentru li-

ceu care să ofere noi perspec-

tive pentru viitor prin inter-

mediul unui sistem educaţio-

nal echilibrat.

Priorităţi pentru 
Îşcoala viitorului

În cadrul dezbaterii des-

pre planurile-cadru pentru 

liceu, liberalul Ovidiu Cîm-

pean a subliniat trei priori-

tăţi pentru reformarea siste-

mului de educaţie:

¤ Flexibilitate şi personalizare

¤ Conectarea educaţiei la pia-

ţa muncii

¤ Curriculum echilibrat pen-

tru elevi

„Am subliniat importanţa 

unei reforme educaţionale ba-

zate pe fl exibilitate, conecta-

re la piaţa muncii şi un cur-

riculum echilibrat. De aseme-

nea, am evidenţiat necesita-

tea unei consultări reale cu 

toţi actorii implicaţi pentru a 

construi un sistem de învăţă-

mânt adaptat provocărilor vi-

itorului. Îl felicit pe ministrul 

Educaţiei, Daniel David, pen-

tru organizarea unui proces 

de consultare reală pentru o 

reformă care chiar contează”, 

spune deputatul Ovidiu Cîm-

pean în mesajul publicat pe 

pagina sa de Facebook.

Elevii trebuie să-şi poată a-

lege traseul educaţional în func-

ţie de aptitudini şi aspiraţii.

„Mai mult accent pe digi-

talizare, antreprenoriat şi com-

petenţe practice. Mai puţin ac-

cent pe memorare, mai mult 

pe învăţare aplicată”, a expli-

cat deputatul PNL de Cluj, 

Ovidiu Cîmpean.

Astfel, materii precum Is-

toria sau Limba latină trebu-

ie să rămână esenţiale, fi ind 

predate într-o formulă moder-

nă, cu accent pe context, gân-

dire critică şi relevanţă pen-

tru viitor. În acelaşi timp, spor-

tul şi educaţia fi zică îşi men-

ţin însemnătatea pentru dis-

ciplină şi spiritul de echipă, 

în condiţiile în care şcoala vi-

itorului trebuie să ofere mai 

multe ore de mişcare pentru 

un stil de viaţă activ.â

Cîmpean, despre reforma educaţională: 
„Conectarea la piaţa muncii”

Oleg GHILAS
redactia@monitorulcj.ro

Fostul deputat de Cluj 

Emanuel Ungureanu îi 

cere Elenei Lasconi, pre-

şedinta partidului, să-l 

susţină pe Nicuşor Dan 

în cursa prezidenţială.

Deputatul USR Emanuel Un-

gureanu a adresat un mesaj pu-

blic către preşedintele Uniunii 

Salvaţi România, Elena Lasconi, 

pentru susţinerea candidaturii 

lui Nicuşor Dan la alegerile pre-

zidenţiale din luna mai.

„Dragă Elena, e timpul 
să fi i om de stat!

Dragă Elena, a venit vremea 

să-l susţii pe Nicuşor Dan pen-

tru prezidenţialele din luna mai. 

Este timpul ca partidul nostru, 

USR, să-l sprijine pe Nicuşor 

Dan. Nicuşor Dan este fonda-

torul USR şi omul care a câşti-

gat două mandate de primar al 

Capitalei cu sprijinul USR. Toa-

te sondajele de opinie, inclusiv 

cele comandate de partidul nos-

tru, îl cotează pe Nicuşor Dan 

la 20-21% din intenţiile de vot 

şi pe tine la 9-10%, deci, la ju-

mătate. În mod evident, după 

rezultatul tău excepţional din 

decembrie, nimeni din USR nu 

are dreptul să îţi ceară să te re-

tragi din cursa pentru preziden-

ţiale şi eu nu voi face asta'', a 

scris Ungureanu, marţi, pe pa-

gina sa de Facebook.

Într-o ţară normală, spune 

Ungureanu, Lasconi ar fi  trebu-

it să fi e preşedinta României.

„Într-o ţară normală, ar fi  

trebuit să fi i preşedinta Româ-

niei şi ar fi  fost extraordinar, 

ai un sufl et bun şi eşti harni-

că, meritam un preşedinte ca 

tine după decepţia numită Io-

hannis. (...) Sunt convins că 

este incredibil de frustrant 

pentru tine că ţi-a fost furată 

victoria, o meritai şi o meri-

tam, USR te-a susţinut fantas-

tic”, a adăugat el.

Potrivit acestuia, acum 

„momentul astral” este al lui 

Nicuşor Dan.

„Este convingerea mea du-

pă ce am vorbit cu foarte mul-

ţi alegători USR. Deşi Nicuşor 

se autodeclară independent, 

electoratul nostru userist îl ve-

de tot ca pe un userist şi îl 

preferă. Este timpul să fi m oa-

meni de stat şi să facem ale-

gerea corectă pentru Româ-

nia, dincolo de simpatiile sau 

antipatiile personale. (...) Ba-

zinul electoral USR şi nu nu-

mai trebuie să aleagă între ti-

ne şi Nicuşor (...). M-aş fi  bu-

curat ca electoratul nostru să 

te prefere, îl preferă însă pe 

Nicuşor. Ca oameni de stat 

trebuie să ascultăm de glasul 

poporului. Poporul USR, nu 

organizaţia, îl vrea pe Nicu-

şor”, a arătat Ungureanu.

El i-a transmis lui Lasconi 

că aceasta nu este o cerere de 

retragere din cursa electora-

lă, ci „o rugăminte de evalu-

are lucidă a contextului poli-

tic în care ne afl ăm”.

„Am încredere că vei lua de-

cizia corectă pentru România. 

Nicuşor Dan va fi  un preşedin-

te bun pentru România, are ca-

lităţi extraordinare, e onest, 

muncitor, inteligent, calculat, 

detestă corupţia, un luptător 

adevărat, userist pur sânge. Nu 

este perfect, dar cine este? (...) 

USR trebuie să salveze din nou 

România, electoratul nostru ne 

cere asta. Ne ajuţi?”, a fost me-

sajul lui Emanuel Ungureanu.

Ungureanu, prima voce din USR care 
îi cere Elenei Lasconi să se retragă

Ovidiu Cîmpea deputat și Daniel David, ministrul Educației
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Platforma online Epace.

ro, promovată de Călin 

Donca, afaceristul 

cu criptomonede arestat 

trei luni pentru evaziune, 

construieşte o reţea de 

voluntari care să strângă 

semnături pentru candi-

datul pro-rus Călin 

Georgescu, după cum 

arată mesajele de pe gru-

purile de whatsapp con-

sultate de G4Media.ro.

Platforma are reprezentanţi 

în mai multe judeţe, iar aceş-

tia au construit la rândul lor 

grupuri de whatsapp în care 

au strâns susţinători ai lui Că-

lin Georgescu.

Luni, coordonatorii grupu-

rilor de whatsapp au transmis 

membrilor mai multe mesaje 

şi instrucţiuni clare despre 

cum să strângă semnăturile 

pentru Călin Georgescu.

Exemplu de mesaj 
transmis pe un grup 
de whatsapp:

„Buna ziua dragii mei ro-

mâni frumoşi! ACUM este 

momentul mult aşteptat, de 

noi, toţi! Cred ca am văzut 

cu toţii iniţiativa de strânge-

re a semnăturilor si chema-

rea dlui Calin Georgescu, ast-

fel încât nu ma voi apleca a-

supra ei. Stim cu totii ca 

strangerea semnăturilor nu 

este o activitate uşoară, mai 

ales sub o asemenea presiu-

ne a timpului şi având în ve-

dere faptul ca mişcarea Epa-

ce este încă în construcţie. 

Tocmai de aceea, va rog pe 

dvs.coordonatorii judeţeni sa 

strângeti rândurile, sa cereţi 

ajutor membrilor de pe gru-

purile de whatsapp judetene, 

sa vă dati mână cu mână şi 

sa încercaţi sa adunaţi cât 

mai multe semnături, cu res-

pectarea instrucţiunilor din 

ghid. Este momentul în ca-

re, mişcarea Epace se poate 

face văzută si auzită, este 

momentul uniunii şi al efor-

tului comun! Listele vor fi  

centralizate la nivel de judet 

vineri şi vor fi  predate tot 

centralizat, sâmbătă, din par-

tea mişcării Epace direct dlui. 

Calin Georgescu. Vă rog mai 

mult ca oricând sa fi m uni-

ti si sa contribuim fi ecare 

dintre noi la acest demers!!! 

Doar asa putem reusi! Vă 

mulţumesc!!!”

Administratorii grupuri-

lor au transmis către volun-

tari două documente: un 

model de listă de semnături 

şi un ghid de completare a 

acestor liste.

Afacerist în domeniul 
criptomonedelor, 
miting de susţinere 
pentru Georgescu

Mai mult, administratorii 

grupului au anunţat şi o invi-

taţie la un eveniment numit 

„Reconstruim România pen-

tru un viitor prosper!”, anun-

ţat pentru miercuri, 19 februa-

rie, în sala de conferinţă din 

Institutul Naţional de Statis-

tică – o instituţie de stat.

Călin Donca, un afacerist 

în domeniul criptomonedelor 

care a fost arestat trei luni în 

2024 pentru evaziune şi înşe-

lăciune, este unul dintre orga-

nizatorii unui miting de susţi-

nere a lui Călin Georgescu de 

vineri, 10 ianuarie, din faţa se-

diului Curţii Constituţionale.

Donca a postat pe contul 

să de facebook mai multe cli-

puri în care anunţă organiza-

rea acestui miting şi le cere ur-

măritorilor săi să participe. El 

a spus într-unul dintre clipuri 

că organizează mitingul la ce-

rerea lui Călin Georgescu.

Într-un alt clip, el îi anun-

ţă pe urmăritori că există un 

site dedicat organizării mitin-

gului numit Epace.ro. Site-ul 

listează numele unor organi-

zatori ai mitingului din cele 

41 de judeţe ale ţării.

Călin Donca a fost reţinut 

de procurorii DIICOT Braşov 

în septembrie 2024, alături de 

alte trei persoane, într-un do-

sar care vizează o grupare 

specializată în evaziune fi sca-

lă, delapidare, înşelăciune şi 

manipularea pieţei de capital.

El promitea investitorilor 

câştiguri de 100 de ori mai 

mari decât investiţia lor iniţi-

ală, într-un timp foarte scurt. 

Ca să convingă oameni să in-

vestească, Donca făcea tot fe-

lul de clipuri pe care le posta 

pe internet si dezvăluia cum 

pot avea succes în afaceri ur-

măritorii lui.

În atenţia SRI

Călin Donca a fost menţio-

nat în documentul SRI dese-

cretizat după şedinţa CSAT din 

decembrie 2024 printre infl u-

encerii Tiktok care l-au susţi-

nut pe Călin Georgescu. El a 

negat că ar fi  primit vreun ban 

şi a spus că l-a sprijinit pe 

Georgescu din convingere. „Am 

promovat schimbarea – nu ştiu 

dacă în mai bine sau în mai 

rău – dar ar fi  fost o schimba-

re pe care eu şi mulţi alţi ro-

mâni o aşeptam”, a spus Don-

ca, citat de Financial Times.

Peşchir, tot din Braşov, 
tot cu criptomonede, 
susţinător al lui 
Călin Georgescu

Donca e al doilea susţină-

tor al lui Călin Georgescu cu 

afaceri în domeniul netrans-

parent al criptomonedelor. Ser-

viciul Român de Informaţii 

(SRI) a arătat în documentul 

din CSAT că Bogdan Peşchir, 

care are afaceri în Braşov, i-a 

fi nanţat campania lui Călin 

Georgescu cu peste 380.000 

de euro. Peşchir a lucrat la fi r-

me asociate cu criptomone-

de, care sunt deţinute de Ga-

briel Prodănescu, cetăţean cu 

dublă cetăţenie, emigrat din 

1995 în Africa de Sud.

Peşchir este vizat acum de 

un dosar al Parchetului Gene-

ral. În cadrul percheziţiilor în 

care a fost vizat, cunoscut ca 

bogpr pe reţelele de sociali-

zare, procurorii au indisponi-

bilizat portofele electronice cu 

criptomonede în valoare de 7 

milioane de dolari pe nume-

le acestuia.

Rețeta coordonării fanaticilor pro-Georgescu: 
rețele online finanțate din criptomonede
O platformă promovată de Călin Donca, afaceristul cu criptomonede arestat trei luni pentru evaziune, 
construiește o rețea de voluntari care să strângă semnături pentru candidatul pro-rus Călin Georgescu

Călin Donca este unul dintre organizatorii unui miting de susţinere a lui Călin Georgescu de vineri, 
10 ianuarie, din faţa sediului Curţii Constituţionale. Este e al doilea susţinător al lui Georgescu cu afaceri 
în domeniul netransparent al criptomonedelor.

Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

În România, oraşele 

în care se trăieşte cel mai 

bine sunt Timişoara 

şi Cluj Napoca, urmare 

la distanţă de Iaşi şi 

Bucureşti, arată o analiză.

România are un indice pri-

vind calitatea vieţii evaluat la 

142, pe o scală care porneşte 

de la 0 şi ajunge la 240, arată 

datele colectate de un portal 

care adună indicatori privind 

calitatea vieţii la nivel global. 

Conform rezultatelor centrali-

zate pentru România, oraşele 

în care se trăieşte cel mai bine 

sunt Timişoara şi Cluj Napoca, 

urmare la distanţă de Iaşi şi Bu-

cureşti. Capitala României în-

registrează un indice de sigu-

ranţă de 71,9 devansând la acest 

capitol alte capitale europene 

precum Paris, Londra, Atena, 

Dublin, Roma, Sofi a şi Berlin.

Puterea de cumpărare 
în România, „moderară”

Portalul web numbeo.com, 

platformă online care colectea-

ză date furnizate de cetăţeni 

din întreaga lume cu privire la 

percepţia asupra calităţii vieţii 

a calculat un indice de 142 din 

240 pentru România în ceea ce 

priveşte calitatea vieţii.

Site-ul adună date legate 

de putere de cumpărare, ser-

vicii de sănătate, siguranţă, 

costul vieţii, trafi c, preţul pro-

prietăţilor raportat la venituri.

Portalul plasează România 

la nivelul „moderat” în ceea 

ce priveşte puterea de cum-

părare, serviciile de sănătate, 

preţul proprietăţilor raportat 

la venituri şi poluarea.

România, o ţară sigură

În ceea ce priveşte nivelul 

de siguranţă şi criminalitate 

România se plasează printre 

ţările cu un nivel scăzut al cri-

minalităţii şi un nivel crescut 

de siguranţă, la nivel global.

„La nivelul Europei, Româ-

nia este percepută de cetăţeni 

ca fi ind o ţară mai sigură de-

cât state precum Franţa, Ma-

rea Britanie, Italia, Germania, 

Ungaria sau Norvegia. Princi-

palii indicatori referitori la gra-

dul de criminalitate, printre 

care nivelul general al crimi-

nalităţii, furturile şi spargeri-

le de locuinţe, tâlhăriile şi ja-

furile, furturile de autoturis-

me şi infracţiunile violente 

sunt considerate de cetăţeni 

ca fi ind la un nivel scăzut, de-

monstrând un nivel de sigu-

ranţă foarte bun. Datele de pe 

numbeo.com confi rmă cele 

mai recente rapoarte interna-

ţionale, precum cel al Depar-

tamentului de Stat al SUA ca-

re evidenţiază progresele în-

registrate de ţara noastră în 

domeniul siguranţei publice 

şi plasează România printre 

cele mai sigure state din Uni-

unea Europeană”, remarcă ofi -

cialii Ministerului de Interne 

în contextul publicării datelor 

pe numbeo.com.

Capitala României înregis-

trează un indice de siguranţă 

de 71,9 devansând la acest ca-

pitol alte capitale europene 

precum Paris, Londra, Atena, 

Dublin, Roma, Sofi a şi Berlin. 

Din cele 150 de oraşe europe-

ne incluse în clasament, indi-

cele de siguranţă variază de 

la 33,3 (cel mai puţin sigur 

oraş) şi până la 81.3 (cel mai 

sigur), mai arată sursa citată.

Oraşul din România cu cel 

mai ridicat indice privind ca-

litatea vieţii este Timişoara 

(cu un indice de 167 din 229, 

urmat de Cluj Napoca (cu un 

indoce de 163,7), Iaşi (indice 

de 139) şi Bucureşti (indice 

131,1) pe o scală cuprinsă în-

tre 62 şi 229.

Studiu: În Timişoara şi în Cluj-Napoca se trăieşte 
cel mai bine. La mare distanţă urmează Bucureştiul.
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ANUNȚ LICITAȚIE PUBLICĂ 

Subscrisul, Asset Recovery IPURL, în calitate de lichidator judiciar al LIDO FURNITURE 
SRL (în faliment, en faillite, in bankruptcy), cu sediul social în Sat Tileagd, Comuna Tilea-
gd, Strada Gării, Nr. 61A, Judet Bihor, înregistrată la ONRC sub nr.  J5/55/2021 și având 
CUI 43439582, organizează licitaţie publică, pentru vânzarea următoarelor bunuri aparţi-
nând LIDO FURNITURE SRL:

Nr. 
crt.

Denumirea 
Bunurilor

Cantitate Nr. Carte 
Funciară

Nr. cad. Suprafata 
mp.

Valoare totală

1. Stocuri BUC - - - 183,920.00 

2.

Teren cu 
construcții, Com. 
Tileagd, sat 
Tileagd, str. 
Gării, nr. 61A, 
Jud. Bihor

- 50042 90 9.058 3,560,600.00 

3.

Parcelă de teren, 
suprafață de 
1.849 mp, ocupa-
tă de construcții 
demolate, com. 
Tileagd, sat. 
Tileagd, FN, nr. 
topo. 645/23 și 
645/26

- 50041

645/23 

și 

645/26
1.849 16,340.00 

4.
Echipamente 
tehnologice

14 BUC - - - 270,845.00

5.

Autoturism mar-
ca Peugeot 206, 
an fabricație 
2007, nr. înma-
triculare BH-07-
MOB, stare teh-
nică medie**

1 BUC - - - 3,325.00 

TOTAL 4,035,030.00

** prezintă probleme la motor
La pretul de vanzare se adaugă TVA.

Licitaţia va avea loc în data de 26.02.2025, ora 12.00, în Cluj-Napoca, str. Eroilor, nr. 
42, etaj I, ap. 9, Jud. Cluj. Înscrierea la licitaţie, achiziţionarea caietului de sarcini și depu-
nerea garanţiei de participare de 10% din preţul bunului licitat + TVA (condiţii obligatorii 
pentru participarea la licitaţie) se fac cel târziu cu 48 de ore înainte de organizarea licitaţi-
ei. În caz de neadjudecare, licitaţia publică se va repeta în aceleași condiţii în următoare-
le date: 05.03.2025, ora 12.00, 12.03.2025, ora 19.00, respectiv 19.03.2025, ora 12.00.

Informaţii suplimentare la tel. 0721414183.

Oleg GHILAS
redactia@monitorulcj.ro

Reechilibrarea bugetului 

şi reducerea defi citului pot 

fi  atinse însă doar printr-o 

guvernare economică res-

ponsabilă care să ia în cal-

cul depăşirea a două obsta-

cole importante: instabili-

tatea politică internă 

şi presiunile economice 

semnifi cative, atât din 

partea Europei, cât şi a 

Statelor Unite, în contextul 

global actual, arată datele 

analizei analizei UBB reali-

zate în cadrul proiectului 

de cercetare Romanian 

Economic Monitor, potrivit 

clubantreprenor.ro.

Infl aţie moderată 
şi creştere economică 
de 2,5%

„În bugetul pentru acest an, 

au fost luate în calcul cifre de 

referinţă realiste care pot fi  pu-

se însă în pericol de evenimen-

te neprevăzute în economia 

globală şi locală. Mai exact, 

bugetul se bazează pe o creş-

tere economică de 2,5% – mai 

mare decât cea de anul trecut 

– şi o infl aţie anuală de 4,4%, 

mai moderată faţă de anul pre-

cedent. Astfel, guvernul a pro-

iectat o creştere a veniturilor 

de 2,3% din PIB, respectiv o 

majorare a cheltuielilor cu doar 

0,7% din PIB, rezultând un 

defi cit bugetar de 7% la fi na-

lul anului 2025.

Acest defi cit bugetar ţintit 

ar reprezenta a scădere sem-

nifi cativă de la defi citul de pes-

te 8,6% al anului 2024, sem-

nalând în acelaşi timp angaja-

mentul guvernului de a readu-

ce bugetul statului pe o traiec-

torie sustenabilă pe termen 

lung”, explică Levente Szász, 

prorector al UBB Cluj-Napoca, 

coordonatorul echipei RoEM.

Defi cit bugetar uriaş

Dacă în 2023, cheltuielile 

bugetare ale României au fost 

cu 8,7% sub media UE, iar 

veniturile bugetare cu 11,8% 

sub media europeană, anul 

trecut, acest decalaj s-a ac-

centuat şi mai mult din cau-

za creşterii cheltuielilor gu-

vernamentale din România, 

pe când veniturile au avut 

doar o creştere marginală. În 

consecinţă, România a înche-

iat 2024 cu un defi cit buge-

tar de aproximativ 8,6% din 

PIB, semnifi cativ mai mare 

decât în anul precedent, când 

a fost de 6,6%.

„Veniturile bugetare ar ur-

ma să crească în principal 

pe fondul unei mai bune ab-

sorbţii a fondurilor europe-

ne prin PNRR, respectiv al 

creşterii veniturilor fi scale, 

în principal, din taxe şi im-

pozite, fără însă a majora 

brusc cotele acestora. Pe de 

altă parte, principala pârghie 

planifi cată pentru a ţine sub 

control creşterea cheltuieli-

lor bugetare ca procentaj din 

PIB o reprezintă reducerea 

cheltuielilor statului pentru 

bunuri şi servicii, respectiv 

investiţii din resurse proprii. 

Salariile şi pensiile sunt în-

să promise a fi  menţinute la 

nivelul anului 2024. Proba-

bil cea mai importantă schim-

bare se referă la investiţiile 

realizate cu ajutorul fondu-

rilor UE care ar urma să creas-

că semnifi cativ. Această creş-

tere nu numai că ar putea 

compensa scăderea investi-

ţiilor realizate din resurse 

proprii ale guvernului, dar 

per total ar dinamiza în mod 

semnifi cativ investiţiile rea-

lizate, mult peste nivelul anu-

lui trecut, oferind astfel un 

sprijin substanţial creşterii 

economice a ţării”, explică 

Levente Szász.

Analiştii Romanian Econo-

mic Monitor semnalează că 

veniturile statului român, re-

spectiv nivelul taxelor şi im-

pozitelor colectate ca procen-

taj din PIB, s-au situat în ul-

timele două decenii cu mult 

sub media UE. Impozitele im-

plicite pe consum au fost con-

stant printre cele mai scăzu-

te dintre statele membre ale 

UE. De asemenea, impozite-

le implicite pe veniturile sa-

lariale au fost permanent cu 

aproximativ 5 puncte procen-

tuale sub media UE, acest de-

calaj fi ind însă semnifi cativ 

redus la începutul acestui an, 

odată cu eliminarea facilităţi-

lor fi scale ale angajaţilor din 

IT şi din alte sectoare incluse 

în „Ordonanţa trenuleţ”.

Toate aceste date arată că 

există mult spaţiu de îmbu-

nătăţire la partea de creştere, 

respectiv efi cientizare a colec-

tării veniturilor bugetare în 

România, spun cercetătorii U-

niversităţii Babeş-Bolyai.

Riscuri majore: 
instabilitate 
şi provocări economice

„Există un pericol real ca de-

fi citul bugetar să depăşească 

semnifi cativ nivelul ţintit de 7% 

sau chiar pe cel din 2024, care 

ar putea submina şi mai mult 

credibilitatea României în faţa 

investitorilor şi a agenţiilor de 

rating, declanşând astfel o cri-

ză fi nanciară care ar putea con-

duce chiar la o criză economi-

că generală şi la recesiune”, spu-

ne Béla-Gergely Rácz.

Iar al doilea risc major ţine 

de modul în care avansează 

economia europeană şi de mo-

difi cările legate de schimburi-

le comerciale, care ar putea 

afecta economia României.

„Pe de o parte, slăbiciunea 

economiei europene reprezin-

tă o provocare – în decembrie, 

de exemplu, Germania a în-

registrat din nou date negati-

ve privind producţia industri-

ală. Pe de altă parte, taxele 

vamale anunţate de preşedin-

tele Trump, precum şi cele aş-

teptate a fi  anunţate în viitor, 

ar putea afecta în special eco-

nomiile mici şi deschise, pre-

cum cea a României”, a adă-

ugat Béla-Gergely Rácz.

Două riscuri majore pentru buget: instabilitate 
politică şi presiuni economice externe
O analiză a Universităţii Babeş-Bolyai arată că, desi bugetul României a fost construit pentru restabilirea 
echilibrului, există riscuri reprezentate de instabilitatea politică internă şi presiunile economice externe

Două riscuri majore pentru buget: instabilitate politică şi presiuni economice externe

Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

Actul normativ privind 

schema de plafonare-com-

pensare a facturilor la 

energie pentru perioada 

post 1 aprilie va fi  pus în 

transparenţă până la fi nele 

săptămânii, a anunţat 

Ministerul Energiei.

„Dorim să restabilim funcţi-

onarea normală a pieţei energi-

ei, într-o manieră raţională şi 

graduală, astfel încât să evităm 

creşteri bruşte ale facturilor la 

energie. Dacă nu am lua în cal-

cul măsura prelungirii mecanis-

mului de sprijin, ne-am asuma 

riscul unei posibile creşteri ac-

celerate ale costurilor cu ener-

gia pentru populaţie şi mediul 

economic de la 1 aprilie 2025. 

Mai mult, Guvernul a alocat un 

buget iniţial de 3 miliarde lei 

pentru începutul acestui an pen-

tru susţinerea schemei de pla-

fonare-compensare, ceea ce va 

permite plăţi semnifi cative că-

tre furnizori în perioada imedi-

at următoare”, a spus ministrul 

Energiei, Sebastian Burduja.

Într-o postare pe Facebook, 

şeful de la Energie a transmis 

că îşi doreşte ca săptămâna vi-

itoare propunerea de act nor-

mativ privind noua schemă de 

sprijin să fi e adoptată în guvern.

Scenariul de bază este conti-

nuarea actualei scheme pentru 

minim 3 luni pentru energie elec-

trică, iar pentru gaze pentru 12 

luni, în vederea acoperirii anu-

lui gazier şi susţinerii procesului 

de reumplere a depozitelor de 

gaze, pe parcursul acestui an.

„Analizăm soluţii pentru a 

menţine energia accesibilă fă-

ră creşteri bruşte ale facturi-

lor. Propunem măsuri tranzi-

torii pentru o piaţă mai trans-

parentă, mai lichidă şi mai 

stabilă”, a spus Burduja.

Acesta a reiterat că actuala 

schemă de compensare-plafo-

nare a asigurat românilor al pa-

trulea cel mai ieftin gaz şi a cin-

cea cea mai ieftină energie elec-

trică din UE, conform datelor 

Eurostat, şi că „prioritatea ze-

ro” rămâne protejarea cetăţeni-

lor români, energia accesibilă 

fi ind „o componentă esenţială 

a unui trai decent şi a competi-

tivităţii economice naţionale”.

Potrivit lui Burdaja, singu-

ra soluţie pe termen mediu şi 

lung pentru reducerea facturi-

lor este creşterea capacităţii de 

producţie de energie electrică 

şi gaz în România.

Potrivit Ministerului Energi-

ei, creşterea preţurilor pe bur-

sele de energie din ultima peri-

oadă – de până la 60 euro/MWh 

pentru gaz (+65%) şi 110-115 

euro/MWh pentru energie elec-

trică (+25%) – este infl uenţa-

tă de tensiunile geopolitice din 

regiune, deciziile Federaţiei Ru-

se, nivelul interconexiunilor în-

tre ţările din estul şi vestul Uni-

unii Europene şi gradul de în-

magazinare a gazului la nivelul 

Uniunii Europene.

Pe termen scurt şi mediu, 

Ministerul Energiei propune 

implementarea unor noi for-

me de sprijin pentru consu-

matorii vulnerabili, precum 

cardurile de energie, mai pre-

cizează instituţia.

În zilele următoare, reprezen-

tanţii Ministerului Energiei, AN-

RE, producătorilor şi furnizori-

lor de energie se vor reuni în şe-

dinţe tehnice pentru defi nitiva-

rea unei propuneri de act nor-

mativ privind noul mecanism de 

sprijin. Prima variantă a acestu-

ia va fi  publicată în transparen-

ţă la fi nalul săptămânii în curs.

Schemă de compensare pentru energie. 
„Vrem să evităm creşteri bruşte ale facturilor”.
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ANUNŢ DE ANGAJARE

SC TERMOFICARE NAPOCA SA
B-dul 21 Decembrie 1989 , nr: 79

Angajează:
1. ingineri absolventi ai unei Facultăţi de Construcţii, 

specializarea instalaţii pt construcţii, cu capacitatea de a 
elabora proiecte: instalaţii termice, sanitare, electrice și cu-
noștinţe bune de operare (Word, Excel, Autocad, progra-
me de devize) și de a pregătii documentaţiile necesare

Să fi e bun cunoscător al normativelor/normelor/
standardelor, al tehnologiilor de ultimă oră relevante 
specializării și cu experienţă profesională în proiecta-
re de min. 5 ani

2. ingineri proiectanti instalatii fotovoltaice , absol-
venti ai unei Facultăţi profi l electric pentru realizarea 
unor proiecte noi corelate cu Strategia de moderniza-
re a companiei

Să fi e bun cunoscător al programului Autocad, au-
torizarea ANRE – 2A constituie avantaj și cu experien-
ţă în domeniu de min. 5 ani.

3. Inginer profi l electric(retele electrice/elecrotehnic) 
sau inginer instalaţii care supraveghează și ia masurile 
ce se impun pentru functionarea in siguranta a intregu-
lui sistem de producere si distributie a energiei termice. 
Activitatea se desfășoară în Dispeceratul unităţii, cu pro-
gram în ture (12/24/48)

4. Economist – absolvent cu licenta studii superioare 
facultate acreditată, specialitatea contabilitate – fi nanţe 
și experienţă de min. 5 ani în domeniul contabilitate-fi -
nanţe

5. Muncitori califi caţi în meseriile : – Instalator

¤ Sudor

¤ Electrician

Benefi cii:
¤ Pachet salarial atractiv

¤ Tichete de masa

¤ Un colectiv tânăr și dinamic

¤ Loc de muncă în centrul municipiului Cluj-Napoca

Alte informaţii la telefon 0264503730 sau email: 
florina.zugravu@termonapoca.ro

ANUNŢ DE RECRUTARE PENTRU MEMBRU 
ÎN CONSILIUL DE ADMINISTRAŢIE AL SOCIETĂŢII SALUBRITERM SERV SRL

Procedura de selecţie a membrilor Consiliului de Adminis-
traţie al Societăţii SALUBRITERM SERV SRL este dezvoltată în 
acord cu prevederile urmatoarelor acte normative: OUG 
nr.109/2011; HG nr. 639/2023 pentru aprobarea Normelor 
metodologice de aplicare prevederilor din Ordonanţa de ur-
genţă a Guvernului nr. 109/2011; Legea nr. 31/1990 a socie-
tăţilor, republicata, cu modifi cările și completările ulterioare; 
Actul Constitutiv al Societăţii SALUBRITERM SERV SRL ; O.U.G. 
nr. 137_27.11.2024 pentru modifi carea și completarea Legii 
nr. 162/2017 privind auditul statutar; Circulara AMEPIP nr. 
434_22.01.2025, referitoare la noile prevederi legale privind 
constituirea comitetelor de audit in cadrul consiliilor de admi-
nistratie / supraveghere ale intreprinderilor publice; O.U.G. nr. 
10 din 2025 privind modifi carea si completarea unor acte nor-
mative; Circulara AMEPIP nr. 776_03.02.2025, privind noile 
prevederi legale de constituire a comitetelor de audit in cadrul 
consiliilor de administratie / supraveghere ale intreprinderilor 
publice; Principiile de guvernanţă corporativă ale Organizaţiei 
pentru Cooperare și Dezvoltare Economică.

Principalele rezultate strategice aşteptate a fi  atinse în ur-
mătorii patru ani de către membrii Consiliului de Administra-
tie al SALUBRITERM SERV SRL :

¤ cota de piaţă pentru serviciile specifi ce

¤ nivel de satisfacere a clienţilor lucrărilor executate și a ser-
viciilor furnizate de către Societatea SALUBRITERM SERV SRL

¤ parametrii de calitate ai mediului in standardele europene

¤ costuri operationale efi cientizate

¤ alinierea la Directivele UE privitoare la managementul ca-
lităţii și protecţiei mediului, la care Romania a ratifi cat.

Criterii de performanţă stabilite pentru Consiliul de Adminis-
traţie sunt:

• creșterea calităţii serviciilor oferite și a gradului de satisfac-
ţie a clienţilor,

• sustenabilitate din punct de vedere economic, fi nanciar și 
mediu

• siguranta si structura, astfel încât să permită dezvoltarea 
economică atât la nivel naţional cât și regional

Principalele atribuţii şi responbilităţi ale membrilor CA sunt:
¤ Să reprezinte Societatea în raporturile cu terţii și în faţa ori-

căror autorităţii ale Statului Român, în limita împuternicirilor

¤ Să își exercite mandatul încredinţat personal și cu loialita-
te, competenţă și cu diligenţa unui profesionist

¤ Să îndeplinească obiectivele și criteriile de performanţă sta-
bilite de către AGA, după caz.

¤ Să își folosească toată priceperea, experienţa și toate mij-
loacele ce-i vor fi  puse la dispoziţie de către Societate, în vede-
rea conducerii activităţii acesteia astfel încât să ajungă la îndepli-
nirea prevederilor din bugetul de venituri și cheltuieli aprobat de 
către AGA

CONDIŢIILE GENERALE MINIME OBLIGATORII CARE VOR FI 
ÎNDEPLINITE DE MEMBRII CONSILIULUI SUNT URMĂTOARELE:

¤ Studii superioare absolvite cu diplomă de licenţă;

¤ Studii superioare și experienţă în domeniul știinţelor ingi-
nerești, economice, sociale, juridice sau în domeniul de activita-
te al respectivei întreprinderi publice de cel puţin 7 ani.

¤ Experienţă de conducere și administrare a întreprinde-
rilor publice, private sau regii autonome;

¤ Cel puţin un membru al comitetului de audit trebuie să 
fi e autorizat ca auditor fi nanciar și înregistrat în Registrul 
public electronic de către autoritatea competentă din Româ-
nia, din alt stat membru, din Spaţiul Economic European sau 
din Elvetia ori să deţină experienţă de cel putin 3 ani în au-
dit statutar dobândită prin participarea la misiuni de audit 
statutar în România sau în cadrul comitetelor de audit for-
mate la nivelul consiliilor de administratie/supraveqhere ale 
unor societăti/entităti de interes public, dovedită cu docu-
mente justifi cative;

¤ Cunoașterea limbii române (scris și vorbit) și cetăţenia româ-
nă sau cetăţenia altor state UE, cu condiţia să aibă domiciliul în 
România;

¤ Capacitatea deplină de exerciţiu;

¤ Fără înscrisuri în cazierul judiciar;

¤ Fără înscrisuri în cazierul fi scal;

¤ Să nu se afl e în confl ict de interese care să îl/o facă 
incompatibil/ă cu exercitarea funcţiei de membru în Consiliul de 
Administraţie al SALUBRITERM SERV SRL ;

¤ Să nu fi e destituit/ă dintr-o funcţie publică, să nu îi fi  
fost revocat mandatul de administrator sau director pentru 
neîndeplinirea indicatorilor de performanţă, sau să nu-i fi  

încetat contractul individual de muncă din motive disciplina-
re în ultimii 5 ani;

¤ Nu pot fi  administratori persoanele care, potrivit legii, sunt 
incapabile ori care au fost condamnate pentru infracţiuni contra 
patrimoniului prin nesocotirea încrederii, infracţiuni de corupţie, 
delapidare, infracţiuni de fals în înscrisuri, evaziune fi scală, in-
fracţiuni prevăzute de Legea nr. 129/2019 pentru prevenirea și 
ncţionarea spălării banilor, precum și pentru instituirea unor mă-
suri de prevenire și combatere a fi nanţării terorismului, republi-
cată, cu modifi cările ulterioare.

¤ Membrii consiliului de administraţie nu pot face parte 
din mai mult de 2 consilii de administraţie ale întreprinderi-
lor publice.

Candidaţii căutaţi vor avea următoarele competenţe:
– competenţe de leadership și management

– capacitate de a lua decizii și de a-și asuma responbilitatea

– capacitate antreprenorială și caracter inovativ

– abilitatea de gestionare a confl ictelor

– abilitatea de a lucra în echipă, dar și de a relaţiona cu toa-
te categoriile de stakeholderi

Principalele etape ale procesului de Recrutare şi selecţie sunt 
următoarele:

1. Depunerea dosarelor

2. Evaluarea dosarelor – doar dosarele complete vor fi  lu-
ate în considerare pentru Lista lungă

3. Comunicarea candidaţilor selectaţi pentru Lista scurtă

4. Depunerea Declaraţiei de intenţie (candidatii afl ati pe lis-
ta scurta)

5. Interviul fi nal (cu reprezentanţi ai societăţii, ai APT și 
reprezentantul expertului independent)

6. Comunicarea rezultatelor fi nale de către APT.

Candidaţii vor depune, conform instrucţiunilor de mai jos, 
următoarele documente:

1. Curriculum Vitae în format European

2. Copii ale diplomelor de studii și, după caz, ale altor 
specializări relevante

3. Copie act de identitate.

4. Copie documente doveditoare privind experienţa pro-
fesională (recomandări, listă de proiecte coordonate, extras 
din Revisal, alte documente neconfi denţiale), inlcusiv cea 
de administrator

5. Declaraţie privind cazierul judiciar (Formularul 1)

6. Declaraţie privind cazierul fi scal (Formularul 2)

7. Declaraţie privind adeverinţa medicală (Formularul 3)

8. Declaraţie privind statutul de independent (Formula-
rul 4)

9. Declaraţie privind conţinutul dosarului de candidatură 
(Formularul 5)

10. Declaraţie privind apartenenţa la consilii de adminis-
traţie (Formularul 6)

11.Declaraţie de consimţământ (Formularul 7)

12. Declaraţie privind neîncadrarea în situaţia de confl ict 
de interese (Formularul 8)

13. Declaraţie privind situaţiile prevăzute la art. 6 din O.U.G. 
nr. 109/2011 (Formularul 9)

14. Declaraţie privind incompatibilitatea potrivit art. 30, 
alin.9 din O.U.G. nr. 109/2011 (Formularul 10)

15. Declaraţie de intenţie, care va exprima motivaţia can-
didatului pe baza Scrisorii de așteptări (ulterior, doar pen-
tru candidaţii selectaţi pe lista scurtă).

Candidaţii trebuie să depună candidaturile până în da-
ta de 21.03.2025 ora 16:00, ora României. Documentele 
vor fi  depuse la sediul Primăriei orasului Huedin_, adresa 
Huedin , strada Horea nr. 1 judetul Cluj, in plic inchis cu 
mentiunea Aplicaţie pentru poziţia de membru în CA SA-
LUBRITERM SERV SRL.

Dosarele depuse dupa termenul specifi cat sau care nu 
conţin toate documentele solicitate mai sus, nu vor fi  lua-
te în considerare.

Modelele de declaraţii necesare sunt disponibile online 
pe site-ul societăţii sau pe bază de cerere la adresa de email 
achizitiipublice@primariahuedin.ro. Candidaturile vor fi  de-
puse în limba română.

Candidaţii selectaţi pe lista scurta vor fi  anunţaţi despre 
data și locaţia la care va avea loc interviul, dupa depunerea 
Declaratiei de intentie.

CONVOCATOR

Administratorul unic al
PROFI CONSTRUCT S.A.

cu sediul în Cluj-Napoca, str. Petofi  Sandor, nr. 13, sub-
sol, jud. Cluj, înregistrată la O.R.C. sub J2003003052122, 
C.U.I. RO 15855570, în conformitate cu legea și cu Actul 
constitutiv al societăţii

convoacă

Adunarea Generală Ordinară a Acţionarilor

pentru data de 24.03.2025, respectiv 25.03.2025 a do-
ua convocare, în cazul neîntrunirii cvorumului de prezenta 
la prima convocare, la ora 10, la sediul societăţii, pentru 
toţi acţionarii înregistraţi în Registrul acţionarilor la data 
de referinţă 14.03.2025, cu următoarea ordine de zi:

1. Aprobarea situaţiilor fi nanciare aferente exerciţiului 
fi nanciar 2024, pe baza rapoartelor prezentate de Admi-
nistratorul unic și de auditorul fi nanciar.

2. Aprobarea descărcării de gestiune a Administratoru-
lui unic pentru exerciţiul fi nanciar 2024.

3. Aprobarea propunerii de repartizare a profi tului ne-
repartizat din anii anteriori și a profi tului rezultat din exer-
ciţiul fi nanciar 2024.

4. Aprobarea bugetului de venituri și cheltuieli și a pla-
nului de investiţii pentru anul 2025.

5. Aprobarea mandatării unei persoane să semneze în 
numele și pentru toţi acţionarii societăţii Hotărârea AGOA 
care urmează a fi  adoptată.

6. Aprobarea mandatării unei persoane să îndeplineas-
că toate formalităţile privind înregistrarea la Ofi ciul Regis-
trului Comerţului de pe lângă Tribunalul Cluj a Hotărârii 
AGOA care urmează a fi  adoptată, privind publicarea Hotă-
rârii AGOA în Monitorul Ofi cial al României, Partea a IV-a, 
precum și să obţină documentele aferente eliberate de ORC.

Începând cu data publicării convocării, documentele re-
feritoare la problemele incluse pe ordinea de zi se pot con-
sulta și procura de la sediul societăţii. Reprezentarea acţio-
narilor se poate face și prin alte persoane decât acţionarii, 
cu excepţia administratorului, pe bază de procuri speciale, 
care se vor depune în original la sediul societăţii, personal 
sau prin posta/curier, până la data de 21.03.2025 inclusiv. 
În același termen buletinele de vot prin corespondenţă, com-
pletate și semnate de acţionari, se vor depune la sediul so-
cietăţii, in original, personal sau prin poștă/curier.

Administrator unic,
dl. Morar Victor-Marius

ANUNȚ AUTORIZAȚIE DE CONSTRUIRE

Subscrisa, CITADIN PREST S.A., în calitate de benefi -
ciar al lucrării: „Continuarea lucrărilor de construire locu-
inţă familială D+P+Er şi amenajări exterioare“, anunţă 
publicul interesat ca în data de 03 martie 2025, pe am-
plasamentul Cad nr. 314144, situat la adresa: Strada Fă-
getului, nr. 14M provizoriu, municipiul Cluj-Napoca, în ju-
detul Cluj, vor începe lucrările de construire, autorizate 
prin Autorizaţia de construire nr. 322 din 29.04.2024. 
Conducerea S.C. Citadin Prest S.A.

! PIERDUT MOTAN !

Raspunde la numele de Aru, are 
8 ani, este negru cu o pată albă 
pe gât. S-a pierdut în zona străzii 
Inău, cart. Gheorgheni. 

Are nevoie de tratament zilnic! 

Vă rugăm dacă îl vedeți/găsiți să 
sunați la nr. 0726319007
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Anton Kresic a ajuns 
la HNK Gorica
Cluburile de fotbal CFR 1907 
Cluj și HNK Gorica au ajuns la 
un acord privind împrumutul 
fundașului Anton Kresic la for-
maţia din prima ligă a Croaţiei, 
a anunţat gruparea din Gruia 
pe pagina sa de Facebook. 
Kresic (29 ani) a disputat trei 
meciuri în acest sezon pentru 
CFR Cluj. Fundașul croat fusese 
transferat la CFR de la Rijeka în 
2023. Kresic a mai jucat în cari-
eră la NK Zagreb, Trapani, 
Atalanta, Avellino, Cremonese, 
Carpi și Padova.

Djokovic critică 
„incoerenţele” 
sistemului antidoping
Legendarul jucător sârb Novak 
Djokovic a cerut instanţelor teni-
sului mondial să revadă sistemul 
antidoping, vizând „incoerenţele' 
în abordarea cazurilor marilor 
vedete Jannik Sinner și Iga 
Swiatek și pe cele ale jucătorilor 
mai slab clasaţi, informează AFP.
Agenţia Mondială Antidoping a 
anunţat că a încheiat un acord cu 
liderul mondial Jannik Sinner du-
pă un teste antidoping în martie 
2024 care a relevat urme de 
clostebol, un anabolizant. Acest 
acord prevede o suspendare pe 
trei luni a jucătorului italian (23 
ani), triplu laureat de Mare 
Șlem, care risca o suspendare pe 
doi ani și astfel va putea relua 
competiţia înainte de Roland 
Garros, la fi nele lunii mai.
„Majoritatea jucătorilor nu con-
sideră acest lucru corect. 
Majoritatea jucătorilor are im-
presia că există favoritism. Pare 
că poţi infl uenţa rezultatul dacă 
ești un jucător de înalt nivel, 
dacă ai acces la cei mai buni 
avocaţi”, a declarat Novak 
Djokovic la Doha, unde a reluat 
competiţia după trei săptămâni 
de la abandonul din semifi nala 
Openului Australiei.

Cristian Chivu, 
noul antrenor 
al echipei Parma
Fostul internaţional român 
Cristian Chivu a fost numit ofi ci-
al în funcţia de antrenor princi-
pal al echipei italiene de fotbal 
Parma, la care evoluează inter-
naţionalii români Dennis Man 
și Valentin Mihăilă, anunţă 
mass-media italiană. Parma, 
afl ată pe locul 18 (retrograda-
bil) în Serie A, l-a demis luni pe 
antrenorul Fabio Pecchia, afl at 
în funcţie din iunie 2022.
După înfrângerea suferită du-
minică pe teren propriu în faţa 
formaţiei AS Roma (0-1), a pa-
tra consecutivă, Parma a cobo-
rât pentru prima oară în acest 
sezon în zona periculoasă, cu 
20 de puncte, unul mai puţin 
decât ocupanta primului loc ne-
retrogradabil, Empoli (17).
Parma, care a revenit în elita 
fotbalului italian în luna au-
gust, după trei sezoane în Serie 
B, nu a mai câștigat din 28 de-
cembrie 2024 (2-1 împotriva 
formaţiei Monza).
Cristian Chivu a sosit luni seara 
la Parma și a semnat un con-
tract pe un an și jumătate cu 
echipa lui Man și Mihăilă.

Pe scurt

miercuri, 19 februarie 2025

Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

PAOK a pierdut pe teren 

propriu în faţa lui FCSB, 

scor 1-2, în prima manşă 

din play-off-ul de califi care 

în optimile Europa League.

Meciul retur este programat 

joi, de la 19:45, pe Arena Na-

ţională din Bucureşti, unde se 

anunţă un spectacol atât pe 

teren, cât şi în tribune.

Grecii au început atacul 
înainte de FCSB – PAOK

Cu două zile înaintea retu-

rului de pe Arena Naţională, 

grecii au lansat un atac fără 

precedent la adresa ceelor de 

la FCSB. Jurnalistul gazzetta.

gr Dimitris Tsorbatzoglou a 

scris în cursul zilei de marţi 

despre faptul că echipa din 

Superliga României a apelat 

la tactici „murdare” pentru a 

o învinge pe „Toumba Sta-

dium” pe PAOK Salonic.

Tsobatzoglou scrie că echi-

pa lui Răzvan Lucescu trebu-

ie să facă tot posibilul să „fa-

că dreptate fotbalistică” în me-

ciul retur şi să obţină califi -

carea în optimile Europa Lea-

gue, mai ales că, aşa cum tot 

el dezvăluie, aproximativ 

5-6.000 de fani greci vor face 

deplasarea la Bucureşti.

„PAOK încă nu realizează 

cum românii i-au furat atât 

de grav într-un meci euro-

pean. Am văzut ce s-a întâm-

plat cu Taison, am văzut hu-

liganismul de la accidentarea 

lui Michailidis cauzată de îm-

pingerea lui Bîrligea, dar nu 

am văzut în direct acea lovi-

tură cu sânge rece aplicată 

lui Samatta după anularea 

golului. Nu ştiu dacă PAOK 

ar trebui să se gândească, mai 

ales cu Steaua (n.r. FCSB), 

despre cum ar trebui să se 

descurce cu furăciunile unei 

echipe mizerabile, mai mult 

decât prin aspectul tactic şi 

pur fotbalistic. Nu ştiu... Sin-

gurul lucru care trebuie fă-

cut este să fi e găsită o cale 

prin care să se facă dreptate 

fotbalistică”, a scris jurnalis-

tul Dimitris Tsorbatzoglou.

Duminică seară, la confe-

rinţa de presă de după meciul 

de campionat PAOK – Lamia 

7-0, Răzvan Lucescu s-a ară-

tat din nou foarte deranjat de 

două decizii de arbitraj de la 

meciul cu FCSB.

„Am o încredere uriaşă că 

vom merge joi la Bucureşti şi 

vom obţine califi care. Ce s-a 

întâmplat a fost complet in-

just. Au fost două decizii cru-

ciale ale arbitrului: cartonaşul 

roşu direct care nu i-a fost acor-

dat fundaşului central de la 

FCSB (n.r – Ngezana) la faza 

golului marcat de noi care a 

fost anulat din cauza ofsaidu-

lui. L-a lovit pe Samatta. E in-

credibil cum cei din camera 

VAR sau arbitrul, care era aco-

lo, nu l-au eliminat. Am fi  avut 

superioritate numerică şi era 

1-0. De asemenea, e incredi-

bil cum i-a arătat cartonaşul 

roşu lui Taison. Să se întâm-

ple aşa ceva la un asemenea 

nivel? Dacă se întâmpla în Gre-

cia, înţelegeam, dar în Euro-

pa, la un asemenea nivel? E 

păcat. Din acest motiv, vrem 

să mergem acolo joi, să lup-

tăm şi să ieşim de pe teren cu 

califi care. Nu contează cum, 

în ce mod. Acea fază în care 

Samatta este lovit e de liga sa-

telor. Din acest motiv am şi 

spus că este un rezultat fals. 

E un rezultat complet infl uen-

ţat de arbitru şi de aceste de-

cizii incredibile. Ok, am văzut 

un spirit de luptă foarte puter-

nic al adversarului, nu vreau 

să compar ce ne-a dat arbitrul 

nouă şi ce le-a dat lor”, a spus 

Răzvan Lucescu.

Se încing spiritele înainte de returul cu PAOK
din Europa League: „Românii i-au furat atât de grav!”

Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

Universitatea Cluj a obţi-

nut în premieră califi carea 

în play-off-ul Superligii 

după ce a trecut cu scorul 

de 3-2 de Unirea Slobozia 

şi a ajuns la 48 de puncte, 

cu 11 mai mult decât ocu-

panta locului 7. 

Deşi a fost condusă cu 

2-1, clujenii au găsit pute-

rea să revină, iar la finalul 

partidei, antrenorul „Şepci-

lor roşii”, Ioan Ovidiu Sa-

bău, şi-a felicitat elevii şi a 

setat noile obiective pentru 

formaţia pe care o conduce 

de pe bancă.

„Este o performanţă uni-

că în istoria acestui club. 

Vreau să-i felicit pe toţi jucă-

torii, nu doar pe cei care au 

dus greul şi au jucat cel mai 

mult. Şi pe ceilalţi, care au 

jucat mai puţin, dar i-au aju-

tat pe titulari să crească, să 

fi e mai buni. Toţi cei impli-

caţi, de la fi zioterapeuţi şi 

medici, până la magazioner 

merită respectul şi aprecie-

rea mea. Fără toţi cei care 

sunt lângă echipă nu se pot 

obţine rezultate. Nu mai vor-

besc de cei din cadrul clubu-

lui, de la preşedinte, care mi-a 

acordat încrederea şi m-a sus-

ţinut, până la sponsori şi toţi 

cei care au venit lângă noi. 

Sperăm ca aceste rezultate şi 

califi carea în play-off să-i sti-

muleze şi pe alţii, să vadă că 

aici se fac lucrurile bine, co-

rect. Se poate face performan-

ţă şi dacă ar veni din punct 

de vedere fi nanciar lângă noi, 

eu cred că Universitatea va 

putea avea o echipă care în 

fi ecare an se va putea lupta 

la obiective cum ar fi 

play-off-ul, câştigarea unui 

trofeu sau chiar să lupte şi la 

campionat”, a declarat Ioan 

Ovidiu Sabău.

Ce urmează pentru 
Universitatea Cluj

Antrenorul a descris dru-

mul spre atingerea primului 

obiectiv şi a setat următoare-

le ţeluri ale echipei sale.

„La un moment dat, mi s-a 

părut destul de simplu, dar 

intervine o oarecare uzură. A 

fost o perioadă care ne-a de-

mobilizat, nu am mai fost ce 

trebuie să fi m. Astăzi, ştiam 

că ne aşteaptă un meci extrem 

de difi cil. Când am pregătit 

jocul, nu m-am gândit că e 

foarte important să facem un 

punct să ne califi căm în 

play-off. Am spus că noi avem 

alte obiective anul acesta. Tre-

buie să fi m acolo pe podium, 

la asta trebuie să ne gândim, 

sau să terminăm sezonul re-

gular pe primul loc. Vrem să 

avem mai multă încredere, să 

scăpăm de toată presiunea”, 

a completat Sabău.

Acesta a lăudat evoluţia lui 

Dan Nistor, pasator decisiv la 

golurile lui Thiam şi Blănuţă, 

faţă de potenţialul căruia an-

trenorul lui „U” şi-a exprimat 

din nou încrederea.

„De Dan nu am ce să mai 

spun. La Dan, contează doar 

să-l ţii permanent încrezător. 

Când nu are realizări, nu tre-

buie să îşi piardă încrederea. 

El trebuie să rămână Dan Nis-

tor, este cel mai bun număr 

10 din campionat şi el aici 

trebuie să se raporteze. Chiar 

dacă în unele momente nu 

arată bine ca joc, Blănuţă e 

acel jucător care speculează 

orice greşeală sau centrare în 

careu. Rămâne în careu şi 

atunci devine foarte pericu-

los. E un jucător care are po-

tenţial. Dacă în continuare 

va conştientiza că necesită 

multe sacrifi cii şi mult mai 

mult să lucreze, poate să fi e 

un atacant foarte interesant. 

Atacantul are nevoie să în-

scrie, atunci are încredere, 

dar cred că nu aşa mult tre-

buie să se raporteze la fap-

tul că marchează sau nu. El 

trebuie să crească şi să acu-

muleze foarte mult. Noi avem 

câţiva atacanţi buni în cam-

pionatul nostru, dar eu cred 

că trebuie să vadă mai înco-

lo de campionatul nostru, la 

atacanţii importanţi din Eu-

ropa”, a conchis tehnicianul 

„Şepcilor roşii”.

În runda următoare, „U” 

va evolua în deplasare în com-

pania celor de la Oţelul Ga-

laţi. Partida este programată 

vineri, de la ora 20.

„Performanţă unică 
în istoria Universităţii Cluj”
Ioan Ovidiu Sabău este mândru de elevii săi după calificarea în play-off

Ioan Ovidiu Sabău este mândru de elevii săi după califi carea în play-off 
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